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OVERLEG MAASHEGGENTEAM 
10 december 2024, De Kleppenburg Oeffelt 
 
Aanwezig: Jorn Janssen (namens dorpsraad Katwijk), Jos de Kleijne (namens wijkraad 
Boxmeer-oost), Erik Willems (namens dorpsraad Vortum-Mullem), Marius Grutters 
(namens dorpsraad Vierlingsbeek), Willy Thijssen (namens dorpsraad St Agatha), Giel 
Ermers (namens dorpsraad Beugen), Bart Bakker (namens dorpsraad Linden), Gertjan 
Coenen (namens dorpsraad), Eric Botden (namens dorpsraad Sambeek) en Rob Setz, 
Rob Christiaans en Erik Jansen (namens programmateam Maasheggen UNESCO) 
Afgemeld: Eric Maes (namens de wijkraden Boxmeer noord, zuid, west en centrum) en 
Maike Ebben (namens dorpsraad Groeningen) 
Afwezig: Tiny Ooms (namens wijkraad Padbroek) 
 
VERSLAG 
 

1. Stand van zaken 
 
Informatieborden 
vervanging informatieborden De Maasheggen voormalige gemeente Boxmeer en 
plaatsing nieuwe borden voormalige gemeente Cuijk 
Inmiddels is duidelijk waar welke borden geplaatst en vervangen moeten 
worden. Corn Reclame krijgt opdracht om de nieuwe bedrukking van de borden 
te maken. Wanneer de huidige borden ‘overplakt’ gaan worden en/of nieuwe 
borden worden geplaatst is mede afhankelijk van de weersomstandigheden. 
Aandachtspunten: 
- wens om bord in Beugen te verplaatsen naar de overzijde van de straat; 
- wens om huidig informatiebord in Linden naast nieuwe Maasheggenbord op 
parkeerplaats (ter hoogte van monument) te plaatsen; 
- wens om ook bij te realiseren parkeerplaats bij Natuurpoort De Bungelaer een 
Maasheggenbord te plaatsen; 
- wens om in Oeffelt bord te verplaatsen; 
- wens om bord bij passantenhaven in Cuijk te verplaatsen naar locatie bij 
veerpont; 
- plaatsen bord in Katwijk ‘on hold’ tot er een geschikte locatie is gevonden. 
 
vervanging dorpsinformatieborden voormalige gemeente Boxmeer 
Nog niet alle dorps- en wijkraden hebben gereageerd. Er volgt binnenkort een 
extra mail, specifiek gericht aan de dorps- en wijkraden. 
 
borden nieuw uitkijkpunt op de brug bij Oeffelt 
De realisatie van het nieuwe uitkijkpunt is onderdeel van de werkzaamheden 
Ruimte voor de Maas bij Oeffelt. In samenspraak met de provincie is bepaald dat 
er twee informatieborden komen bij het uitkijkpunt: een bord met informatie over 
het Duits Lijntje bij het nog te realiseren parkeerterrein en een informatiebord 
over De Maasheggen op het uitkijkpunt zelf. 
Voor en goede afstemming van de informatie op beide borden wordt contact 
gezocht met stichting Heem en Historie in Oeffelt (Louis Titselaar) 
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Veldhekken 
In de  afgelopen weken zijn er 10 veldhekken geplaatst: 
Cleijne Hoeijmaeker  De Bergjes 
Hekkenkamp Cult.hist.monument 
Klaverkamp Cult.hist.monument 
Steinose Weyen  Loerangel 

Sluis Sint Agatha 
Het Hof Sint Agatha 

De 
Maaskant Sint Agatha 

De Smalle Weitjes  De Bergjes 
De Sluijspolder Oeffelter Meent 
Oeffeltse Raam Oeffelter Meent 

 
In de maak zijn zeven veldhekken: 
Brembroeken SBB 
Meikamer Cult.hist.monument 
Kromlanden Cult.hist.monument 
Looijdal Looijdal-zuid 
MaasheggenMooi Looijdal-noord 
De Fluitert Oeffelter Meent 
Het Oortje Vierlingsbeek 

 
De oproep om suggesties aan te leveren voor nog meer veldhekken in het 
Maasheggengebied heeft liefst 46 reacties opgeleverd, onder meer van 
dorpsraad Linden, dorpsraad Oeffelt, dorpsraad Beugen en enkele particulieren. 
Binnenkort wordt gecheckt of de namen correct zijn, ze op de juiste plek staan, of 
er niet al een hek staat en of de locatie van het hek zichtbaar is voor passanten. 
Die screening levert een lijstje op met potentiële locaties voor hekken. Hierover 
gaat het programmateam in overleg met de dorpsraden. Gestreefd wordt naar 
een spreiding van nieuwe veldhekken over het Unesco-gebied. Na de plaatsing 
van de zeven hekken deze winter is er budget voor nog een aantal extra hekken. 
Gezocht wordt bovendien naar extra middelen om op termijn nog meer hekken te 
kunnen plaatsen. De hekken zijn een aantrekkelijk visitekaartje voor het gebied. 
 
Dorpenproject 
Tot nu toe heeft alleen dorpsraad Linden gereageerd op de oproep van Marius 
Grutters tijdens de vorige bijeenkomst. De dorpsraad en Marius hebben 
binnenkort contact over de verdere uitwerking.  
Wijkraad Boxmeer Oost plaatst binnenkort een oproep op de nieuwe website, 
dorpsraad Sambeek heeft een oproep geplaatst in de jongste uitgave van het 
dorpsblad.  Ook de dorpsraad van Sint Agatha gaat de actie onder de aandacht 
brengen van inwoners. 
 



 3 

Vanuit dorpsraad Linden is bovendien de vraag gekomen of de mogelijkheid 
bestaat een workshop Maasheggenvlechten te volgen. Daarover is, staande de 
bijeenkomst, het contact gelegd met Marius Grutters en Erik Willems. 
 
De suggestie wordt gedaan om tijdens het NK Maasheggenvlechten een vel 
papier op te hangen waarop bezoekers hun naam kunnen noteren mochten zij 
geïnteresseerd zijn om mee te werken aan het dorpenproject. De namen kunnen 
vervolgens met de dorps- en wijkraden worden gedeeld.  
Het programmateam gaat uitvoering geven aan dit idee. 
 
Gebiedsontwikkeling Katwijk 
Projectleider Gerald Willemsen heeft gesprekken gevoerd met de ‘grote 
grondeigenaren’. Op 18 november heeft er informatieavond plaatsgevonden voor 
de bewoners van de Liefkeshoek.  
Tijdens de projectgroepvergadering van 4 december is besloten om, als eerste, 
op een perceel van de gemeente aan de Liefkeshoek heggen te gaan planten.  
 
Gebiedsontwikkeling Loerangel 
Waterschap Aa en Maas heeft grond verworven in Loerangel-zuid. Voor 
Loerangel-noord is het nu afwachten op afronding van een grote kavelruil, 
waarmee grond in bezit komt van de gemeente en Groen Ontwikkelfonds 
Brabant.  
Een eerste visie voor het gebied is gemaakt; de insteek is om het gebied 
toegankelijker te maken en meer een Maasheggenlandschap te laten zijn. Als 
eerste is al een ‘dubbele heg’ aangeplant. De uitwerking van de visie is in het 
jaarplan 2025 opgenomen. 
 
Aanleg van Maasheggen 
 
MaasheggenMooi 
In de afgelopen weken zijn er op diverse locaties Maasheggen aangeplant dankzij 
de door Lars van Peij opgezette crowdfundingactie MaasheggenMooi en de hulp 
van veel vrijwilligers.  
Het gaat om ca 2,5 kilometer op 8 locaties: 
20 november Looijdal-zuid  
21 november  Looijdal noord 
22 november Rijtjes 
23 november De Bergjes-noord 
27 november Cultuurhistorisch Monument 
28 november Loerangel 
30 november St.Anna 
11 december  St.Agatha   
 
Lars is nog niet klaar. Hij is nog steeds op zoek naar plantlocaties. Zo gaat hij 
deze winter nog 600 meter planten bij de biologische melkveehouder Takken in 
Oeffelt en wordt er nog ca 500 meter geplant aan de Liefkeshoek in Katwijk. 
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Lastig is wel dat het plantmateriaal voor dit seizoen bijna op is. Zeker het 
autochtone plantmateriaal. Dat betekent dat andere plantplannen pas in de 
volgende jaren kunnen worden uitgevoerd. Dat geldt dus ook voor de plannen in 
Linden.  In het voorjaar gaat het programmateam over het planten van nieuwe 
Maasheggen in gesprek met de dorpsraad en grondeigenaren.   
 
Andere plantacties 
In de afgelopen maanden zijn er ook door Staatsbosbeheer (in de Bergjes en in de 
Oeffelter Meent) en door enkele particulieren heggen aangeplant, samen goed 
voor circa 1 kilometer.  
In januari wordt nog een heg aangeplant in de Bergjes, ter gelegenheid van het 
afscheid van boswachter Gert van Duren. 
 
Hegaanplant Ruimte voor de Maas Oeffelt 
Als compensatie voor Ruimte voor de Maas, waardoor er heggen in het 
projectgebied verdwijnen, wordt 4 kilometer heggen aangeplant in het 
Cultuurhistorisch Monument, de Loerangel en de Brembroeken). Deze heggen 
worden aangeplant voordat de werkzaamheden van start gaan. 
 
Sint Jansbeek 
Waterschap Aa en Maas is bijna klaar de uitvoering van het project.  

 
Landbouw in de Maasheggen 
In de afgelopen periode zijn er keukentafelgesprekken gevoerd met agrariërs uit 
verschillende sectoren (akkerbouwers, melkveehouders, boomteler, verbrede 
landbouw). Tijdens die gesprekken is onder meer de vraag voorgelegd wat de 
Unesco-status voor hen kan betekenen en hoe het programma hierbij kan 
helpen. Het zijn goede gesprekken geweest, die hebben geleid tot een aantal 
projecten. De projecten zijn opgenomen in het jaarplan 2025 en met name 
gericht op samenwerking 
 
Strandjes aan de Maas 
Het idee om een ‘Strandje langs de Maas’ aan te leggen is ontstaan vanuit de 
wens om meer recreatieve mogelijkheden te bieden voor inwoners en bezoekers 
van Beugen en de omliggende gebieden. Dat leidde tot een raadsbesluit waarin 
werd ingestemd met een verder onderzoek naar de mogelijkheden voor 
verbeterde recreatieve voorzieningen en de aanleg van een strandje. Inmiddels 
heeft dit onderzoek plaatsgevonden. De voorziene locatie blijkt een voormalige 
stortplaats uit de jaren '90 van de vorige eeuw te zijn met een puinhoudende laag 
van circa 2 meter. In de sleuven op dit onderzochte perceel is bovendien op een 
aantal plaatsen asbest gevonden die de interventiewaarden ruim overschreden.  
De conclusie van het onderzoek is dat dan ook het technisch wel mogelijk is om 
een veilig en goed strandje te maken maar dat het verwijderen van de vervuiling 
forse extra kosten met zich mee gaat brengen. Daarom heeft het college 
besloten het project niet door te zetten. 
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Aanbesteding straatmeubilair 
De aanbesteding voor de vervanging van het straatmeubilair (picknickbanken, 
etc) is in gang gezet. Het nieuwe straatmeubilair krijgt een 
Maasheggenuitstraling. De banken die worden vervangen worden grotendeels 
elders in de gemeente opnieuw gebruikt. 
 
MaasheggenKids 
Het programma Maasheggen UNESCO wil jongeren laten ontdekken wat De 
Maasheggen zo bijzonder maakt. Nadat eerst gesprekken zijn gevoerd met onder 
meer IVN De Maasvallei, IVN De Groene Overlaat, gemeente Land van Cuijk, 
Stichting Landschapsbeheer Boxmeer, Staatsbosbeheer, waterschap Aa en 
Maas, Brabants Landschap en Vereniging Nederlands Cultuurlandschap is onder 
regie van projectleider Anke van Raaij het concept MaasheggenKids ontwikkeld. 
Tijdens het NK van 10 maart is het online platform www.MaasheggenKids.nl 
gelanceerd.  
In 2024: 
* zijn succesvolle social media campagnes gedraaid met als resultaat een 
stijging van het aantal volgers op Instagram van 916 naar 1032; 
* is MaasheggenKids zichtbaar aanwezig geweest tijdens evenementen, zoals 
Slootjesdag IVN Cuijk, Maasheggenmarkt, Maasheggenloop en eerste Ouder-
kind workshop Maasheggenvlechten. De bij die gelegenheden weggegeven 
MaasheggenKids goodiebags werden goed ontvangen; 
* zijn video’s gemaakt en gedeeld van activiteiten, zoals Geocaching, Stuw- en 
sluizencomplex Sambeek, Peters Farm, Op watersafari met IVN Boxmeer, De 
Schutkooi, Vlinder- en bessenavontuur IVN, De Pontipad, Van Boom tot 
Bosroute; 
* is De Geheime Maasheggentocht gelanceerd. Deze interactieve luistertour 
neemt kinderen mee op een spannende ontdekkingstocht door natuurgebied De 
Vilt, waarbij ze onderweg op zoek gaat naar een geheime code. Onder 
begeleiding van leuke vragen en bijzondere verhalen komen ze meer te weten 
over de geheimen van De Maasheggen. Ook maken ze kans op een leuke prijs! 
 
In het voorjaar van 2025 wordt het lespakket voor de groepen 7 en 8 van 
basisscholen in het Maasheggengebied geïntroduceerd. In dat lespakket komen 
natuur en landschap, cultureel erfgoed en geschiedenis als belangrijke pijlers 
aan bod. Het lespakket wordt in eerste instantie bij 5 tot 6 scholen ingezet en, na 
een evaluatie, later op de andere geïnteresseerde scholen in het 
Maasheggengebied. 
Bart Bakker doet de suggestie om ook Martien Bos van het Smaakcentrum te 
betrekken. 
 
Integraal Zorgakkoord 
MooiMaasvallei krijgt voor de periode tot 2028 64 miljoen euro voor het 
versterken en ondersteunen van de gezondheid van de inwoners van Land van 
Cuijk en de drie noordelijke gemeenten van Limburg. In de komende jaren 
verdubbelt de zorgvraag, maar het aantal zorgmedewerkers stijgt niet mee. Met 
het geld dat nu beschikbaar komt, kan de regio de succesvolle aanpak, gericht 
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op een preventieve aanpak en de juiste zorg op de juiste plek versnellen. 
 
Jos de Kleijne vraagt of ook SamenTuin onderdeel zou kunnen zijn/worden van 
een van de ruim 20 projecten die met het geld van het Integraal Zorgakkoord 
uitgevoerd gaan worden. Het programmateam brengt dat onder de aandacht van 
Hans Peter Jung, namens MooiMaasvallei lid van de stuurgroep Maasheggen 
Unesco. 
 

2. Voorbereiding stuurgroepoverleg 11 december 
 
In antwoord op vragen over de mogelijke uitbreiding van het Unesco-gebied, 
zoals aangegeven in het jaarplan, wordt toegelicht dat in 2025 wordt onderzocht 
of uitbreiding wenselijk is en zo ja, in welke richting(en). Het staat dus nog niet 
vast dat het gebied ook wordt uitgebreid. 

 
Bart Bakker is van mening dat het Unesco-gebied Maasheggen een prominentere 
plek verdient in de nieuwe Omgevingsvisie van gemeente Land van Cuijk. Hij 
vraagt of Eric Maes namens het Maasheggenteam het volgende aan de orde wil 
brengen tijdens de stuurgroepvergadering van 11 december:  
In hoeverre biedt de momenteel nog niet afgeronde Omgevingsvisie kansen voor 
Maasheggen en UNESCO om een prominentere plaats in de visie te krijgen vanuit 
het oogpunt van natuurlandschap-ontwikkeling, biodiversiteit en recreatie? En 
hoe kunnen we zorgen dat dit hoger op de agenda komt binnen de gemeentelijke 
werkgroepen die aan de Omgevingsvisie werken? Naar onze mening is het 
Maasheggenlandschap met de UNESCO erkenning een uitgelezen kans voor de 
gemeente Land van Cuijk om zich te positioneren en te profileren als een groene 
gemeente met oog voor de ontwikkeling van natuurwaarden en biodiversiteit in 
samenhang met leven en recreëren van haar bewoners.  
 

3. Wat verder ter tafel komt 
 
Willy Thijssen (Sint Agatha): is geïnteresseerd in de achtergronden van de 
deelnemers aan het Maasheggenteamoverleg. Zijn voorstel is om in het volgende 
overleg alle deelnemers kort te laten pitchen wie zij zijn, wat hun achtergrond is 
en wat hun betrokkenheid bij de Maasheggen is. De andere deelnemers zijn 
akkoord met het voorstel; 
Gertjan Coenen (Oeffelt): de dorpsraden Oeffelt en Beugen hebben een 
gezamenlijk plan voor de aanleg van een speelbos in de nabijheid van De Vilt. 
Mogelijk worden daar ook studenten van HAS Hogeschool bij betrokken. 
Afgesproken is dat Rob Setz eerst bij een collega op het gemeentehuis gaat 
informeren of een dergelijk plan uitvoerbaar is en zo ja, op welke locatie en tegen 
welke voorwaarden. Rob koppelt de reactie terug naar Gertjan en Giel; 
Giel Ermers (Beugen): wat gebeurt er met de bomen en struiken worden 
afgegraven in het projectgebied van Ruimte voor de Maas bij Oeffelt? Is het 
mogelijk om zeldzame planten te behouden en eventueel elders opnieuw aan te 
planten? Rob Setz gaat intern na hoe hier mee omgegaan kan en moet worden. 
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In antwoord op een vraag van Giel over het hoe en waarom van de vervanging van 
de bomen in het portaal De Vilt geeft Rob Setz aan dat de eerder geplante bomen 
het helaas niet hebben overleefd en dat daarom nieuwe bomen (van een andere 
soort) zijn geplant; 
Eric Botden (Sambeek): in het dorpsblad van Sambeek zijn oproepen gedaan 
om actief te helpen bij het onderhoud van de heggen en om namen aan te dragen 
voor de veldhekken. De dorpsraad overweegt om een aparte werkgroep 
Maasheggen in te richten. 
Daarnaast is door dorpsbewoners de wens uitgesproken om Sambeek meer te 
vergroenen. Rob Setz geeft in reactie op de opmerking van Eric aan dat er onlangs 
een aanvraag voor een subsidie van 3,7 miljoen euro is uitgegaan, waarin het 
vergroenen van de dorpsranden een van de projecten is. 
 
  

Volgende vergadering: Erik Jansen stuurt, zodra bekend is wanneer de stuurgroep in 
2025 bijeenkomt, een Datumprikker rond met datavoorstellen voor de overleggen van 
het Maasheggenteam in 2025. 


